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OBERTA_
Des de la CUP sempre hem tingut clar que la 
transparència, la informació i la participació són 
els eixos claus per aconseguir el model que volem 
de governança pública. Un model on el poder el té 
el poble, que necessita estar informat per prendre 
decisions. Per això, el primer punt del nostre 
programa electoral s’enfocava a generar espais de 
participació i instruments de comunicació, com són 
les audiències públiques que ja s’estan oferint des 
de l’equip de govern, o les assemblees obertes, que 
periòdicament programem des de la CUP, espais 
de contacte directe on explicar la feina feta, aclarir 
dubtes i rebre propostes.
El passat 4 de juliol vam fem una nova Assemblea 
Oberta, en el mateix parc del Litoral on la CUP 
s’havia presentat dos anys abans. En aquest breu 
espai de temps, l’assemblea local ha crescut, ens 
hem presentat a unes eleccions, hem entrat a 
govern, i ara, en el primer aniversari de la CUP a 
l’ajuntament, hem volgut donar compte de la feina 
feta, i recordar que l’assemblea és oberta a tothom 
que hi vulgui participar.
Ha estat un any intens, de molta feina dins i fora de 
la institució, que van intentar resumir les nostres 
companyes en aquest acte. Des del vessant més 
institucional, la primera tinenta d’alcadia Isabel 
Llari va fer un repàs a aquest primer any de mandat, 
i els membres de l’assemblea Xose Pérez i Sara 
Tuñi van explicar el sentit de l’assemblea i el seu 
funcionament, animant tots els presents a sumar-
se a aquest projecte col·lectiu, amb l’objectiu de 
construir entre tots el Sant Pol que volem.
En la roda de precs i preguntes, es van recollir di-
verses inquietuds entre els assistents sobre temes 
que preocupen a Sant Pol. Un d’ells és l’evolució del 
projecte de l’institut, que la crisi sanitària ha retar-
dat però que la Isabel va confi rmar que inicia les 
obres en breu. Una altra preocupació que va sor-
tir és el problema de l’aparcament a Sant Pol, que 
malgrat no té fàcil solució ens recorda la necessi-
tat de disposar d’un POUM per evitar solucions im-
provisades. També es va parlar del soroll i altres 
molèsties que provoca la carretera nacional a al-
guns veïns, que es podria mitigar pacifi cant el tràn-
sit i sobretot vetllant per la gratuïtat de l’autopis-
ta, que absorbiria bona part del volum de vehicles 
actual. Igualment, es va refl exionar sobre el paper 
dels ajuntaments en la crisi de la Covid i la neces-
sitat que els territoris adaptin les restriccions a les 
seves realitats.
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URBANISME

Una de les prioritats va 
ser desencallar i aturar 
projectes que suposaven 
la continuïtat d’un 
creixement especulatiu 
pel nostre poble, com 
era el de l’institut i tot 
el desenvolupament 
urbanístic que suposava 
amb l’edifi cació de prop 
de 100 habitatges més. 

El nou projecte d’institut 
escola 3-18 s’ha iniciat 
i suposa per una banda 
l’ampliació de l’escola 
Sant Pau i per l’altra la 
construcció d’un nou 
edifi ci al costat per 
poder albergar l’ESO i el 
Batxillerat per als alumnes 
de Sant Pol amb un 
projecte dimensionat per 
a les necessitats de Sant 
Pol i no de tota la Vallalta 
ja que ha permès impulsar 
que a Sant Cebrià també 
disposi d’una escola 
-institut 3-16.

El proper pas serà la 
revisió del POUM, com a 
instrument que ens ha de 
permetre blindar el nostre 
model de municipi.

PARTICIPACIÓ

Des de la Regidoria de 
Participació es continua 
avançant cap a una 
política transparent 
i participativa. En un 
any, l’Ajuntament de 
Sant Pol ha passat del 
51% al 89% en l’índex 
de transparència, s’ha 
organitzat el primer debat 
públic sobre la normativa 
de tinença d’animals i 
s’han portat a terme dues 
audiències públiques, una 
presencial i l’altra virtual. 

També s’ha creat un nou 
portal web de participació: 
governobert.santpol.cat 
i hem engegat el primer 
pressupost participatiu de 
la història de Sant Pol, del 
qual s’han rebut més de 
100 propostes. Igualment, 
s’ha habilitat un espai al 
web per fer preguntes als 
plens telemàtics ordinaris 
i està a punt de fi nalitzar 
la redacció de l’esbós 
del nou Reglament de 
Participació.

SEGURETAT

Estem enllestint el Pla 
Director d’Actuació de 
la policia local, un Pla 
que defi neix el model de 
policia comunitària, a 
qui preveu dotar de més 
efectius.

Destaquem també 
la modifi cació de les 
restriccions de circulació 
al centre, que faciliten la 
tasca a industrials, comerç 
i professionals en general. 
La línia que seguirà el 
Govern és la de limitar la 
circulació injustifi cada i 
facilitar la necessària.

CULTURA i PROMOCIÓ 
ECONÒMICA

Hem posat en qüestió 
l’anterior model de 
cultura i promoció, 
centrat en l’espectacle i 
en la “venda d’aparador” 
del poble, ja que entenem 
que la cultura i la 
promoció econòmica 
han de ser del tot 
inclusives, multiculturals i 
feministes.

Durant el període de 
pandèmia s’han hagut 
de replantejar totes les 
activitats culturals i 
festives per adaptar-les 
a la nova normalitat que 
ara ens trobem. També 
s’ha creat una ofi cina 
virtual per assessorar 
les persones i comerços 
afectats per la nova 
situació econòmica en la 
sol·licitud d’ajuts.

D’altra banda s’està 
treballant en campanyes 
de consum de Km0 per 
incentivar el comerç de 
productors locals i una 
campanya de comerç 
segur adreçada a dones 
víctimes de violència de 
gènere i s’ha començat 
a implementar el Pla 
d’igualtat d’oportunitats 
de la Regidoria d’Equitat.

MEDI AMBIENT

S’ha vetllat en tot 
moment perquè un 
servei tan essencial com 
és la recollida de residus  
funcionés en les mateixes 
condicions que en situació 
de normalitat.

També s’ha iniciat el 
redactat de diferents 
instruments que han de 
regir la feina dels propers 
mesos: Recuperació de 
la Junta de Patrimoni 
arquitectònic i ambiental 
com a instrument de 
participació, estudiar la 
protecció de les platges 
naturals de la Murtra, 
nova ordenança de 
protecció de l’arbrat viari, 
esborrany de Catàleg 
d’arbres monumentals, 
redacció del Pla director 
del verd urbà per a una 
gestió sostenible de les 
zones verdes, campanya 
Sant Pol vers el residu 
zero, estudi de millora de 
la deixalleria municipal.

S’ha impulsat la 
neteja sostenible de 
les platges i llera de 
la riera, preservant la 
desembocadura de la riera 
i el seu delta, i iniciant 
el que serà una gestió 
integral de la conca de la 
Vallalta com a espai d’alt 
valor natural. 

Cal que l’Ajuntament i tots els 
vilatans remem junts cap a una 
recuperació social sense deixar 
ningú enrere.

UN ANY A L’AJUNTAMENT
Des de la CUP sempre hem vetllat perquè el nou govern fos un 
govern coral i transparent, que treballi unit però respectant 
la idiosincràsia dels dos models polítics que el conformen. En 
aquests moments, treballem per enllestir el que serà el primer Pla 
d’Actuació Municipal (PAM) de Sant Pol, un instrument bàsic que 
hem de consensuar amb els nostres socis de govern i que ha de 
recollir la visió estratègica del municipi i les actuacions prioritàries 
d’aquest mandat.

Aquest no ha estat un any fàcil, amb el temporal Glòria, del 
qualencara arrosseguem desperfectes, i la pandèmia de la Covid, que 
ha suposat prioritzar l’acció de govern en el manteniment i gestió 
dels serveis essencials; però malgrat aquestes circumstàncies del tot 
excepcionals, no hem deixat de banda els nostres eixos estratègics. 
Des del primer moment, ens vam posar l’objectiu d’establir noves 
formes de treball en un ajuntament acostumat a treballar sense 
planifi cació, totalment a demanda i de forma “clientelar”. 
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Sempre m’ha interessat  la política, perquè 
la política ho és tot i ens afecta directament. 
Mai m’han interessat els partits, perquè 
sempre dubto de les intencions, perquè 
l’objectiu sembla ser el partit en si mateix. 
Per això quan vaig veure un projecte al 
poble que trencava amb tot això em vaig 
veure obligat a participar-hi. Perquè el 
debat, la crítica constructiva i les idees són 
la base del projecte.

La mandra a implicar-se i el dia a dia sense 
fre fan que costi trobar el moment, però si 
volem que les coses no es facin com sempre 
s’han fet, hem de ser quants més millor.

Si voleu dir la vostra, si voleu que els 
càrrecs polítics no ho siguin per sempre, si 
voleu canviar les coses, si voleu saber com 
funciona el sistema assembleari a la CUP, 
tant si voleu formar part de l’assemblea com 
si no, veniu a les assemblees obertes de la 
CUP. 

Des de l’experiència personal us puc dir 
que fa dos anys vaig assistir-hi de públic, i 
ara us puc assegurar que des de dins som 
capaços d’enriquir el debat i participar en 
la presa de decisions. La riera, l’Institut, 
la mobilitat, l’aparcament i d’altres temes 
que van sorgir a la darrera ja havien estat 
tractats a l’assemblea, ens calen però més 
caps per ser a tot arreu, perquè entre tots 
puguem dedicar a cada problemàtica el 
temps necessari.

Vine a l’assemblea!

Comissariat de propaganda

COLUMNA QUICO ROURA

ASSEMBLEARISME, PER QUÈ?

 QUICO ROURA

Per participar activament en la política local

Tants anys d’una política centralitzada han fet que no ens prenguem seriosament la 
nostra força com a element polític decisori. Sota l’aparença d’un lideratge «popular», 
hem estat reduïts de ciutadans actius a mers contribuents.

Des de la CUP apostem per una nova manera de fer política, perquè entenem la 
democràcia com una democràcia de base. Hem de redefi nir el marc de participació 
ciutadana, amb assemblees populars que ajudin a administrar el nostre poble.

Per canviar el model econòmic de Sant Pol

L’economia de mercat (la del «créixer o morir») no només està destruint l’entorn 
natural, sinó també el teixit associatiu i la comunitat humana. Aquest “creixement” 
està deixant a molts ciutadans pel camí, privant-los de les seves necessitats bàsiques.

Estem patint l’aparició d’una nova classe de pobres, principalment dones, que tot i 
tenir feina no arriben a fi nal de mes. Tenim col·lectius invisibilitzats: persones grans 
sense xarxa de suport, treballadores precaritzades, persones sense sostre o que no 
poden adquirir un habitatge decent. I mentrestant, a Sant Pol gran part de l’habitatge 
disponible no és accessible a la majoria de gent que hi vivim o hi treballem.

Nosaltres entenem que unes condicions laborals, un habitatge i uns ingressos dignes 
no són privilegis, sinó drets! Hem de posar fi l a l’agulla per crear una assemblea de 
poble que treballi per una economia local més humanitzada, creant i consolidant 
una xarxa entre els pagesos i els consumidors, incentivant la creació de cooperatives, 
posant en marxa un banc del temps per a l’intercanvi de serveis, o pressionant per 
acabar amb la gentrifi cació del poble. Ens cal recuperar la vila. Viure a Sant Pol no pot 
ser un privilegi.

Per iniciar un nou model de desenvolupament des del municipi

A ningú se li escapa ja que la crisi climàtica i ecològica és una realitat i un dels 
problemes més greus al que ens enfrontem com a societat. Però a l’arrel del problema 
hi ha l’espoliació de recursos, el desequilibri entre països rics i països pobres. I les 
conseqüències d’aquesta espoliació són ben punyents a molts països del món. I tot per 
aquesta «necessitat» de créixer.

Sentim parlar de la responsabilitat dels governs en fer accions globals (econòmiques, 
mediambientals,...) però hi ha aspectes d’aquesta crisi que són específi cament locals 
i han de ser afrontats mitjançant accions compromeses d’àmbit local. Pensem que 
d’aquests aspectes, el del “creixement” és el més urgent.

Sant Pol ha estat creixent incontroladament (urbanitzacions i edifi cacions d’alt 
standing contrasten amb la dada que un 40% de l’habitatge existent està buit la major 
part de l’any,...). No estem tenint en compte de manera equitativa les necessitats de 
totes les persones i no tenim cap respecte per l’equilibri entre nosaltres i l’entorn 
natural.

Un dels nostres eixos ha estat lluitar per un creixement zero. Aquesta postura és a l’arrel 
del nostre posicionament sobre l’institut o la C-32. Pensem que ens hem de donar temps 
i dotar-nos d’eines de participació que ens permetin decidir democràticament, entre 
totes, com ha de desenvolupar-se el nostre poble. Començant per estar informades de 
la situació ambiental i social a Sant Pol.

Algunes d’aquestes mesures necessitaran de temps per realitzar-se. D’altres no tant. 
Però pensem que són objectius per als quals hem de treballar des de ja.

I quin és el punt en comú de totes elles? La força del col·lectiu organitzat. La diversitat de 
punts de vista. La capacitat de convertir-nos en un element polític decisori. Un projecte 
col·lectiu però que també demana, no ens enganyem, un compromís individual. Per 
això us animem a venir a l’assemblea, per participar i construir entre tots aquest nou 
model del poble que volem per Sant Pol.



PARTICIPA DE LA CUP_
La CUP vol ser l’altaveu dels 
moviments socials i populars del 
poble, representant les lluites 
socials a la institució.
 

Ja ens ho deia Antonio Gramsci:
“Crec que viure vol dir prendre 
partit. Qui veritablement viu, no 
pot deixar de ser ciutadà i partisà. 
La indiferència i l’abúlia són 
parasitisme, són berganteria, 
no vida”.

REDACCIÓ, DISSENY I MAQUETACIÓ:
CUP Sant Pol de Mar

ENVIA’NS COMENTARIS, IDEES I 
PUNTS DE VISTA
santpoldemar@cup.cat

VISITA LES NOSTRES WEBS I 
PARTICIPA!
santpoldemar.cup.cat • governem.cat

VOLS PARTICIPAR, REBRE    
INFORMACIÓ O BÉ FER UNA 
APORTACIÓ?
Contacta amb nosaltres a
santpoldemar@cup.cat
També pots demanar afegir-te al grup 
de  WhatsApp

L’InfoCUP
de Sant Pol de Mar
Butlletí Informatiu de l’Assemblea local de la CUP

LA CUP I EL TERRITORI

@cupsantpoldemar

/cupsantpoldemar

@cupsantpoldemar

La feina de l’assemblea de la CUP a Sant Pol s’orienta en tres nivells: el poble (accions 
de mobilització i contacte directe), la institució (és a dir, l’Ajuntament) i internament (la 
mirada interior cap a la CUP, tant nacional com de la nostra assemblea local).

Veiem l’assemblearisme com una eina de cultura democràtica, és a dir, com una manera 
de treballar horitzontal i participativa, perquè en els nostres espais de debat i de presa de 
decisió hi participen la majoria de les persones que formem part de l’assemblea local, és a 
dir, les militants/simpatitzants. Les decisions es prenen per consens, partim de la confi ança 
en el grup i en totes les persones que el conformen. Es tracta de socialitzar tota la informació 
i prendre les decisions conjuntament.

I per què ho creiem així? Doncs perquè pensem que una decisió sotmesa a diversos punts 
de vista és una decisió més legítima, més representativa de la voluntat majoritària del grup, 
i per tant és més bona i amb més possibilitats d’èxit, al ser fruit d’un debat entre persones 
diferents, i no com a decisió particular d’un sol individu.

Pensem que el grup, quant més ampli i més divers, millor. La pluralitat de mirades ens 
enriqueix i per això sempre tenim la necessitat de créixer i sumar més, més persones, més 
gent del nostre poble que ens aporti altres visions i opinions. Per tant, ara i aquí, fem una 
crida a totes vosaltres perquè us animeu a formar part de la nostra assemblea local i a oferir 
tot allò que considereu que ens pot ajudar a construir un Sant Pol millor.

L’Assemblea Territorial de la CUP del Maresme i el 
Barcelonès Nord organitza una passejada pel tram 
de riera entre Sant Cebrià de Vallalta i Sant Pol de 
Mar per mostrar l’alt valor ecològic de les rieres i els 
aqüífers que caracteritzen el Maresme. 
Eix de vida.

Divendres 7 d’agost a 2/4 de 7 del vespre i de la mà dels 
experts i activistes Gus Romero (ambientòleg), Arnau 
Puig (geòleg) i Jordi Pagès (de la Plataforma Preservem 
el Litoral) la passejada permetrà observar alguns dels 
trets més característics del cor del Maresme. Rieres, 
torrents i rials, igual que l’ocult món dels aqüífers i de la xarxa de mines i pous, són corredors 
ecològics fonamentals, des de la muntanya a la plana i al litoral. Les rieres han carregat les 
aigües subterrànies, fan créixer vegetació i fauna pròpies modelant un paisatge de mosaic.
Camins tradicionals i espais de festes populars, les rieres i rials han confi gurat les rambles 
al voltant de les quals han crescut els nostres municipis. En cap cas són simples canals de 
drenatge i desguàs. Un tractament hidrològic i territorial que tingués en compte la conca en 
tots els seus aspectes ecològics, que reconegui el seu valor, evitaria l’especulació urbanística 
que només la contempla com un destorb als seus projectes. 
Al llarg de la passejada s’hi veuran canyars, alzines, alguns animals... i camps de golf, 
polígons industrials i l’autopista. També s’observaran tales de la vegetació de la llera i 
reforçament de les motes amb molt ciment i poca planifi cació, que són actuacions contra la 
biodiversitat i inefi caces per evitar danys a infraestructures, béns i persones.
És possible una altra forma de viure que deixi de degradar la vegetació pròpia i el paisatge 
de la nostra comarca, que no impermeabilitzi els aqüífers i que no privi les platges de 
l’essencial aportació de sorra de rials i torrents. Conèixer i estimar el nostre entorn, el que 
som, forma part intrínseca de tota una reorganització social i econòmica que radicalment 
posa la vida al centre. 

L’assemblea local, pluralitat de mirades 

LA RIERA ÉS EIX DE VIDA
Passejada per la 
riera de la Vallalta

ASSEMBLEA OBERTA


